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In samenwerking met de verschillende Vlaamse provincies en de lokale besturen werkt 
de Vlaamse overheid al enkele jaren aan de ontwikkeling van fietssnelwegen doorheen 
het Vlaamse Landschap. De fietssnelwegen worden aangelegd om een veilige, vlotte en 
comfortabele verbinding tussen onze gemeenten, steden en provincies te creëren. Via de 
website fietssnelweg.be kan men eenvoudig meer informatie terugvinden over de locatie 
van de fietssnelwegen en over hun huidige status.

In het Vlaamse regeerakkoord spreekt men bovendien van een duidelijke ambitieuze 
‘modal shift’, waarbij het gebruik van duurzame modi (waar de fiets uiteraard ook 
bijhoort.) in het kader van woon-werk- en woon-schoolverkeer toeneemt tot 40%. In 
Antwerpen, Gent en de Vlaamse Rand streeft men zelfs naar een 50%-50%-verhouding. 

Om deze model shift mogelijk te maken, zijn duurzame investeringen in 
fietsinfrastructuur en fietssnelwegen noodzakelijk.

Over de stand van zaken in Vlaams-Brabant en de exacte modaliteiten rond de aanmaak 
van fietssnelwegen heb ik de volgende vragen.

1. Hoeveel km fietssnelweg heeft de Vlaamse overheid gesubsidieerd of zelf 
gerealiseerd in Vlaams-Brabant gedurende de laatste vijf jaar (2016-2020)? Graag 
een oplijsting per arrondissement en per jaar met de exacte locaties en de gebruikte 
inrichtingsprincipes (fietsstraten, -paden, -tunnels en dergelijke).

2. Werden al deze fietssnelwegen gerealiseerd met middelen uit het Fietsfonds? Zo niet, 
welke andere middelen werden ingezet? Graag ook een duidelijk overzicht van de 
bestede middelen tijdens de laatste vijf jaar (2016-2020).

3. In hoeveel van de gevallen ligt de fietssnelweg in een bebouwde omgeving met 
opritten en huizen?

4. Aan welke voorwaarden moeten tracés juist voldoen om een fietssnelweg te worden? 
Wat zijn potentiële struikelblokken voor de aanleg van fietssnelwegen.

5. Hoe verhoudt het aantal aangelegde fietssnelwegen in Vlaams-Brabant zich ten 
opzichte van de andere Vlaamse provincies? Graag ook het aantal gerealiseerde km 
fietssnelweg van de laatste vijf jaar (2016-2020) voor Limburg, Oost- en West-
Vlaanderen en Antwerpen.

6. Hoe verklaart/analyseert de minister deze provinciale verschillen?

http://fietssnelweg.be/
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1. De fietsinvesteringen die uitgevoerd worden door het beleidsdomein MOW worden 
opgevolgd via het geïntegreerd investeringsplan (GIP). Voor de aanleg van de 
fietssnelwegen zijn de entiteiten van MOW betrokken, maar ook de provincies spelen 
een belangrijke rol in de aanleg van de fietssnelwegen. Lokale overheden (die vaak 
de wegbeheerder zijn) kunnen zowel rekenen op een subsidieregeling vanuit 
Vlaanderen als op een subsidieregeling vanuit de provincies. Zoals ik eerder ook al 
heb meegedeeld in mijn antwoord op PV nr. 967 kan ik wat betreft de realisatie van 
fietssnelwegen in de vorige legislatuur geen cijfers meegeven, aangezien deze data 
in het verleden niet werden bijgehouden. Sinds 2019 zijn er wel cijfers beschikbaar, 
dit zowel voor de fietssnelwegen die gerealiseerd werden via investeringen binnen het 
GIP als fietssnelwegen die in samenwerking met lokale overheden werden 
gerealiseerd. In totaal werden in 2019 budgetten vastgelegd die overeenkomen met 
de aanleg van 34,32 kilometer fietssnelweg. Voor 2020 zijn voorlopig nog geen cijfers 
beschikbaar, aangezien er momenteel nog steeds vastleggingen voor 2020 gebeuren. 

Merk op dat het aantal kilometer fietspad enkel wordt ingevuld bij vastleggingen die 
effectief betrekking hebben op de uitvoering. Bij vastleggingen die betrekking hebben 
op bijvoorbeeld studies en onteigeningen worden deze kilometers niet ingevuld omdat 
anders de kans bestaat dat éénzelfde kilometer meermaals wordt meegerekend. 

2. Fietssnelwegen worden zowel via fietsfondsdossiers als via investeringen van het 
beleidsdomein MOW gefinancierd. Aangezien er in het verleden niet specifiek werd 
bijgehouden of een fietsinvestering betrekking had op een fietssnelweg, overig BFF of 
niet BFF is het ook niet mogelijk om de afzonderlijke budgetten voor de fietssnelwegen 
weer te geven. Zoals in mijn antwoord op de eerste vraag worden deze gegevens 
sinds 2019 wel bijgehouden, maar enkel voor vastleggingen die specifiek betrekking 
hebben op de uitvoering van fietssnelwegprojecten. Voorafgaand aan de uitvoering 
zijn er ook vaak studies en onteigeningen nodig. Daarnaast kan een vastlegging voor 
een uitvoeringsproject tegelijk betrekking hebben op de aanleg van een stuk 
fietssnelweg als een stuk fietspadinfrastructuur dat geen fietssnelweg is. Omwille van 
deze redenen is het ook voor 2019 niet mogelijk om hiervoor de bestede middelen 
weer te geven.

3. Hier worden geen specifieke gegevens rond bijgehouden. Het is echter zo dat de 
meeste fietssnelwegen in eigen bedding worden aangelegd (via bijvoorbeeld 
spoorlijnen of kanalen), waardoor opritten van huizen langs fietssnelwegen relatief 
beperkt zijn.  

4. De definitie van een fietssnelweg volgens het BVR van 25/01/2013 (zgn. 
Mobiliteitsbesluit) luidt als volgt: “de ruggengraat van het bovenlokale functionele 
fietsroutenetwerk, namelijk potentieel intensief te gebruiken doorgaande fietsroutes 
tussen steden en belangrijke attractiepolen, die met kwalitatief hoogwaardige 
infrastructuur worden uitgerust. De fietssnelweg biedt een aantrekkelijk alternatief 
voor verplaatsingen met de auto. Op fietssnelwegen, die herkenbaar zijn, kunnen 
fietsers veilig en comfortabel doorrijden over langere afstanden”.  



De fietssnelwegen zijn de historische hoofdroutes van het bovenlokaal functioneel 
fietsroutenetwerk. Een voorstel van het fietssnelwegennetwerk werd in 2014 
uitgetekend door de provincies en verder afgestemd met de Vlaamse overheid. Op 15 
maart 2018 werden de fietssnelwegen vastgelegd via MB waarin het nummer van de 
fietssnelweg werd opgenomen en de verbinding. Het exacte tracé wordt steeds via 
een tracé-studie bepaald. 

Bij de aanleg van fietssnelwegen wordt er steeds naar gestreefd om de richtlijnen 
zoals opgenomen in het Vademecum Fietsvoorzieningen na te streven. Voor 
fietssnelwegen wordt in het vademecum momenteel een minimale breedte van 3 
meter nagestreefd, met een voorkeur voor 4 meter.

5. Een vergelijking tussen de vijf provincies kan niet gemaakt worden voor de afgelopen 
vijf jaar, aangezien deze cijfers niet beschikbaar zijn. Wel kan ik een algemeen beeld 
geven van de toestand van de conformiteit van de fietssnelwegen in de verschillende 
provincies, dit op basis van een inventarisatie die in 2018-2019 werd uitgevoerd in 
opdracht van het departement MOW. Op basis van deze inventarisatie werd telkens 
de conformiteit van de fietssnelwegen berekend, waarbij volgende kleurcodes werden 
bekomen:

 Groen: de fietsinfrastructuur op de fietssnelweg is conform de richtlijnen 
van het vademecum Fietsvoorzieningen;

 Oranje: de fietsinfrastructuur op de fietssnelweg is te verbeteren (bv., 
breedte niet voldoende, verkeersbord aan te passen, …); 

 Rood: er is geen fietsinfrastructuur aanwezig, maar men kan er wel fietsen 
(bv., gemengd verkeer);

 Zwart: men kan hier nog niet fietsen;
 Grijs: voor dit tracé is (nog) geen data beschikbaar of is het tracé van de 

fietssnelweg nog niet definitief bepaald.

De stukken fietssnelweg waarvan de conformiteit groen en oranje is kan beschouwd 
worden als netwerk dat al gerealiseerd is. Hieronder kan een overzicht van het aantal 
kilometer groen en oranje netwerk per provincie, met uitzondering van de provincie 
Antwerpen (deze provincie werd niet geïnventariseerd in de opdracht van dMOW 
omdat Antwerpen deze oefening reeds had gedaan. Deze data is nog niet beschikbaar 
gesteld aan Vlaanderen). Daarnaast wordt in de tabel ook het totaal aantal kilometer 
fietssnelwegennetwerk per provincie weergegeven, evenals het percentage dat reeds 
werd gerealiseerd.

Provincie Km FSW 
netwerk 
groen

Km FSW 
netwerk 
oranje

Groen + 
oranje

Totaal 
aantal km 
FSW 
netwerk

% gerealiseerd 
(groen+oranje/totaal)

Oost-
Vlaanderen

129 257 386 714 54%

Limburg 72 191 263 454 58%
Vlaams-
Brabant

50 169 219 378 58%

West-
Vlaanderen

120 318 438 734 60%

6. Wat betreft het percentage fietssnelwegnetwerk dat reeds gerealiseerd is binnen de 
provincies Oost-Vlaanderen, Limburg, Vlaams-Brabant en West-Vlaanderen, zien we 
weinig verschil. Wat wel opvalt is dat de provincie Vlaams-Brabant minder kilometers 
fietssnelwegennetwerk heeft dan de andere provincies. Vlaams-Brabant is in 
oppervlakte ook de kleinste provincie, dus we kunnen dit verschil hier aan toewijzen. 
Tot slot wil ik ook nog opmerken dat in het kader van het FietsGEN en projecten 
uitgevoerd door de Werkvennootschap, het aantal kilometers gerealiseerde 



fietssnelwegen in de provincie Vlaams-Brabant sterk zal toenemen in de komende 
jaren.


